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PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/2023 

SESJI  RADY GMINY  BOĆKI 

z dnia 28 czerwca 2023 roku 

 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach przy ul. Dubieńskiej 11, pod 

przewodnictwem Pani Małgorzaty Jóźwiak Przewodniczącego Rady Gminy. 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz. 1259. 

Stan Rady   - 15 

Obecnych   - 14 

Radni obecni na Sesji:          

1. Jakimiuk Anatol    8.  Jurkowicz Marta  

2. Małgorzata Jóźwiak                            9. Wiercińska Iwona 

3 Koptewicz Walentyna                        10. Wierciński Wojciech 

4 Król Adam    11. Zalewska Katarzyna 

5. Lipiński Zbigniew                        12. Zawadzki Piotr 

6. Piotrowska Krystyna                         13. Skomorowski Marek 

7.  Chmur Eugeniusz,                            14. Zambrowski Paweł, 

 

Nieobecni: Matwiejuk Jarosław,  

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Dorota Kędra Ptaszyńska Wójt Gminy 

2. Korycki Walenty, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy, 

4. Milena Korniluk, Z-ca Wójta Gminy, 

5. Barbara Tołoczko, Kierownik GOPS w Boćkach, 

6. Justyna Jurczuk, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

7. Mateusz Sacharzewski Dyrektor GOK, 

8. Ewa Litewnicka, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach, 

9. Stanisław Derehajło, Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Boćki Pani Małgorzata Jóźwiak przystąpiła do otwarcia 

obrad Sesji. Powiedziała, że na stan radnych 15, w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 

prawomocne. Poinformowała, że obrady są nagrywane i odczytała informację następującej 

treści: „Uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy Boćki są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc w Sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo 

zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. A 

oraz art. 9 ust. 2 lit. E rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w 

sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 

rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016 roku – tzw. RODO.” 

 

Link do Transmisji obrad Sesji Rady Gminy Boćki na stronie internetowej 

https://www.youtube.com/watch?v=yopcqABxDXU 
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http://bip.ug.bocki.wrotapodlasia.pl/rad_gmi/transmisje_obrad_rady_gminy_boki/ 

Następnie Przewodnicząca powitała radnych, sołtysów, mieszkańców, pracowników gminy, 

Radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego i inne osoby biorące udział w Sesji. 

Poinformowała, że radni chcąc zabrać głos muszą podejść do mównicy, do mikrofonu. 

Nadmieniła również, że porządek obrad radni otrzymali. Zapytała czy są jakieś uwagi. Uwag 

nie zgłoszono, więc Pan Małgorzata Jóźwiak przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem 

porządku obrad sesji. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem porządku obrad oddano 14 głosów, 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów.  

Imienne głosowanie radnych Nr 1 za przyjęciem porządku obrad, stanowi załącznik 1 do 

protokołu. 

1. Otwarcie XXXVIII Sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad, 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy, 

4. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Boćki za 2022 rok, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Boćki, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Boćki za 2022 rok, 

a) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Boćki sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy 

za 2022 r., 

b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Boćki 

za 2022 r., 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok 

a) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Boćki za 2022 r., 

b) przedstawienie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy Boćki wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 

2022 r 

9. Interpelacje i zapytania radnych, 

10. Sprawy różne, wolne wnioski, 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad pkt. 3 Przewodnicząca nadmieniła, że protokół z XXXVII sesji był wyłożony na 7 dni przed 

sesją, do dnia dzisiejszego uwag nikt nie zgłosił. Przewodnicząca poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu obrad z XXXVII Sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu obrad oddano 14 głosów 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem protokołu obrad XXXVII sesji, stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 



3 
 

 

Ad pkt. 4 Wójt Gminy odczytała harmonogram uchwał podjętych na XXXVII sesji Rady 

Gminy Boćki. Następnie mówiła o działalności w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że 

uczestniczyła w walnym zgromadzeniu wspólników spółki Wodociągi Podlaskie oraz została 

podpisana umowa z firmą Inżynieria Lądowa na przebudowę ul. Lipowej (do cmentarza) oraz 

drogi na tzw. Kworesie. 

 

Ad pkt. 5 Przewodnicząca Rady Gminy Boćki odczytała informację skierowaną do 

mieszkańców i uczestników debaty. Poinformowała, że najpierw głos w debacie mogą zabrać 

radni a następnie mieszkańcy gminy, którzy złożyli odpowiednie zgłoszenie poparte podpisami 

mieszkańców gminy. Dodała, że otrzymała dwa zgłoszenia od mieszkańców gminy do udziału 

w debacie. Poprosiła Panią Wójt o zabranie głosu. Wójt Gminy powiedziała, że raport był 

ogólnodostępny dla każdego mieszkańca. Mówiła, o 2022 roku, który był rokiem bardzo 

trudnym dla gospodarki i inwestycji gminnych. Dodała, że rosnąca inflacja generowała coraz 

wyższe koszty funkcjonowania gminy. Zauważyła, że wiele rzeczy został zrobionych, a 

niektóre z nich na pewno można było zrobić lepiej, ale nie myli się ten, który nic nie robi. 

Zaprosiła do debaty nad raportem o stanie gminy za 2022 rok. Debatę rozpoczęli radni. 

Głos zabrał Pan Paweł Zambrowski pytając kiedy zostanie zakończony remont drogi Olszewo 

-Truski. Dodał, że remont miał być skończony do końca czerwca tego roku i wszystko stoi w 

miejscu. Pani wójt odpowiedziała, że pytania dlaczego wstrzymano inwestycje należy kierować 

do powiatu, który jest głównym inwestorem. Dodała, że po rozpoczęciu remontu drogi okazała 

się, że badania geologiczne podłoża wykonane w 2015 roku nie odpowiadają stanowi 

faktycznemu i trzeba było wykonać je na nowo. Powiedziała, że zapewne koszty inwestycji 

wzrosną ale jeszcze nie ma informacji w tej kwestii. Radny odpowiedział, że w obecnej sytuacji 

należy pociągnąć do odpowiedzialności ludzi, którzy wykonywali badania a nie gmina ma 

ponosić dodatkowe koszty.  

Następnie głos w debacie zabrał Pan Adam Król. Na wstępie powiedział, że zadaje wiele pytań 

a wójt udaje, że notuje, ale jeszcze nigdy nie otrzymał odpowiedzi na wszystkie pytania, które 

zadał dla wójta a niektórych dokumentów nie może się doprosić przez rok czasu np. analizy 

kosztów wody. Następnie zwrócił się do sołtysów mówiąc, że żeby się nie upomniał o nich to 

zapewne do tej pory nie byliby zapraszani na sesje rady gminy i znalazłoby się wiele powodów 

dlaczego: brak sali, brak internetu itp. Mówił o wymianie oświetlenia ulicznego na LED. 

Przytoczył jako przykład inne gminy, które mają takie oświetlenie od kilku dobrych lat. Dodał, 

że do dnia dzisiejszego nie uzyskał odpowiedzi na pytanie ile płacimy za oświetlenie uliczne, 

a wymiana oświetlenia nawet z Polskiego Ładu mogłaby przynieść oszczędności gminie. 

Mówił o tym iż należy przejąć ponownie w użytkowanie wodociąg i oczyszczalnię gminną a 

następnie zmodernizować. Zauważył że z Polskiego Ładu można było to zrobić. Powiedział, że 

mapa z drogami gminnymi zamieszczona w raporcie powinna zawierać odpowiednie 

oznakowanie tych dróg, ich powierzchnię i rodzaj nawierzchni, a podana jest tylko 

powierzchnia w przybliżeniu. Zauważył, że zapewne nikt nie wie ile mamy dróg gminnych. 

Podkreślił, że należy mieć elektroniczną mapę, na które będzie na bieżąco aktualizowane czy 

droga została wyrównana, wykoszone pobocze, rowy, a nie przy drogach rosną grube drzewa, 

które swoimi korzeniami niszczą nawierzchnię asfaltową. Według radnego to jest wynikiem 

wieloletnich zaniedbań. Kontynuował mówiąc, że ani radnym ani mieszkańcom nie 

przedstawiono projektu GOK, który zdaniem radnego nie spełnia swoich funkcji, ponieważ sala 

i scena są mniejsze niż w starym budynku. Podkreślił, że nie wyraża zgody na realizację 

projektów, które nie zostaną zaprezentowane radzie gminy. Powiedział również, że na 
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wczorajszych komisjach radni dowiedzieli się, że gmina zapłaciła karę za GOK zaś w 

sprawozdaniu z wykonania budżetu widniało słowo „korekta” a nie „kara”. Radny powiedział, 

że o takich sytuacjach powinno się informować radnych na bieżąco i podawać wyjaśnienia 

sytuacji oraz kto zawinił. Podkreślił, że kara w wysokości 118 tys. zł była wynikiem zaniedbań 

i braku nadzoru przez wójta. Następnie radny poruszył temat pożyczki da spółki wodnej Biele. 

Powiedział, że gmina ma ograniczone środki własne a pożycza zamiast realizować swoje 

inwestycje. Podkreślił, że udzielając pożyczki spółce wodnej tracimy środki własne, które 

moglibyśmy przeznaczyć na inwestycje w gminie. Zauważył również, że Pani Wójt jest skłonna 

nie zrealizować inwestycje a udzielić pożyczki spółce wodnej, uzyskując tym samym głos 

poparcia. Na zakończenie swojej wypowiedzi zaznaczył, że nie udzieli wotum zaufania Pani 

Wójt również za to, że przez 6 lat swojej kadencji nie zrobiła nic żeby naprawić drogę do 

Wygonowa, o którą tak zabiega sołtys wsi. 

Następnie głos w debacie zabrał Pan Piotr Zawadzki odczytując kwoty dotacji i pożyczek 

udzielonych w latach 2018-2022 różnym instytucjom. Powiedział, że radny Adam Król chyba 

niedokładnie czyta projekty uchwał bo pożyczki udzielane były nie tylko spółce wodnej i 

wszystkie dotacje oraz pożyczki uchwaliła rada gminy a nie wójt. Dodał, że nie wie jak 

głosował radny Król ale zapewne był przeciw bo on głosuje przeciw wszystkiemu. Radny Piotr 

Zawadzki mówił również o tym , że Pan Adam Król nie otrzymuje dokumentów czy 

odpowiedzi. Przy tych słowach zwrócił się z pytaniem do Pana Adama Króla ile razy był u wójt 

poza komisjami i sesjami i osobiście prosił o dokumenty, ile razy wszedł do urzędu aby zapytać 

co nowego słychać? Mówił o sobie, że dość często jest w gminie i widzi sołtysów, dyrektorów 

u wójta i pracowników. Po prostu przychodzą aby uzyskać odpowiedź czy pomoc. Powiedział, 

że pożyczka została spłacona i była obwarowana procedurami. Dodał, że pożyczka została 

udzielona z rezerwy budżetowej nie z np. zerwanej oprocentowanej lokaty. Radny Adam Król 

odpowiedział jednym zdaniem, że udzielając pożyczki spółce wodnej pozbawiamy się wkładu 

własnego na inwestycje. 

Następnie głos w debacie zabrała Pani Krystyna Piotrowska mówiąc do sołtysów, że są 

zapraszani na sesje ponieważ ustawa obliguje do tego i żeby nie głosy jej oraz Pana Adama 

Króla zapewne do dziś byśmy się nie widywali na sesjach. Dodała, że sołtysi przybywając na 

obrady mogą również zabrać głos podchodząc do mównicy a nie udzielać się poza mikrofonem. 

Następnie mówiła, że klub radnych Dla Gminy Boćki co roku składa swoje propozycje do 

budżetu ale one nie są brane pod uwagę, ponieważ zwraca się nam uwagę żeby wskazać skąd 

mamy przesunąć środki finansowe na realizację naszych inwestycji. Podkreśliła, że chociażby 

pieniądze z wynagrodzenia Pani Wójt, która często nie bywa w pracy i z tej racji powinna brać 

urlop bezpłatny ponieważ urlopu płatnego to jej nie starcza. Dodała, że skrupulatnie sprawdza 

i kontroluje nieobecności Pani Wójt. Mówiła również, że wielokrotnie powtarza na komisjach 

i sesjach co należy poprawić bądź zrobić w gminie a i tak to nie jest robione. Dodała, że będzie 

się powtarzać aż do skutku. Następnie mówiła o ryczałcie dla radnych. Przypomniała, że to 

klub radnych Dla Gminy Boćki złożył projekt uchwały o ryczałcie ale wówczas nie była ona 

brana pod uwagę. Dodała, że Pani Wójt powiedziała do radnych „jestem skłonna Wam dać 

ryczałt”, ale to wcale nie ona daje ryczałt. Mówiła, że powstał drugi klub radnych chyba tylko 

po to żeby roznieść pod święta prezenty przedsiębiorcom, które zakupiono z funduszu 

reprezentacyjnego Przewodniczącego Rady Gminy. Zauważyła, że przewertowała wszystkie 

dokumenty i nie przypomina sobie żeby było coś takiego jak fundusz Przewodniczącego Rady 

Gminy. Dodała, że nie przypomina sobie żeby rada kiedykolwiek ustalała fundusz dla 

Przewodniczącej czy dla Wójt. Następnie radna mówiła o przewodniczących komisji stałych i 

ich znajomości przepisów prawa, o uchwałach które są kilkakrotnie podejmowane bo napisane 
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zostały z błędami. Wspomniała także o SIM i budowie mieszkań na terenie gminy. Dodała, że 

kilka lat temu prosiła Panią Wójt aby nie sprzedawała działki w centrum Bociek za tak niska 

kwotę, jednak wójt nie posłuchała bo potrzebne były pieniądze, a dzisiaj ta działka byłaby jak 

znalazł pod budownictwo SIM. Radna mówiła także o opieszałości w odpowiedziach na pisma, 

które wpływają do urzędu, jako przykład podała podanie o wydzierżawienie bądź wykup 

działki w centrum Bociek, na odpowiedź wnioskodawca czekał 5 miesięcy. Zauważyła, że 

gmina zatrudnia pracowników gospodarczych, którzy wycinają drzewa, krzaki, a jednak za 

wycięcie drzew przed budynkiem GOK zapłacono 2300 zł. Gmina ma przecież sprzęt, kosiarki, 

kto o to wszystko dba i odpowiada za ich sprawność, żeby dzisiaj nie było komu skosić trawy 

przed GOK. Radna mówiła także o nowym klubie radnych, że jego członkowie zbierają się i 

ustalają jak głosować. Zapytała także czy gminna scena wróciła ze wsi Wojtki.  

Kolejnym radnym, który zabrał głos w debacie był Pan Wojciech Wierciński. Mówił, że raport 

zawiera opis wielu obszarów tematycznych. Powiedział, że zbudowane zostały dwie drogi a 7 

czeka w kolejce. Podjęta została decyzja aby usprawnić gminę poprzez przystąpienie do spółki 

SIM. Dodał, że aby SIM ruszyła należy zakupić działkę, co przyspieszy budowę, a tym samym 

miejmy nadzieję, że wpłynie na demografie gminy. Mówił o budowie Gminnego Ośrodka 

Kultury, zauważył, że można się przyczepić do kształtu i rozmieszczenia pomieszczeń w 

budynku. Powiedział, że powstało także muzeum w kościele parafialnym w Boćkach. 

Podkreślił, że budując GOK powstało także Centrum Produktu Lokalnego, które może 

przynieść promocję i rozwój dla gminy. Mówił także o przygotowaniu obiektów szkół do 

edukacji młodszych pokoleń, poprzez termomodernizację szkoły w Boćkach, która rozpoczęła 

się w roku ubiegłym. Dodał, że na wczorajszej komisji obecni radni jednogłośnie wyrazili 

opinię o złożeniu wniosku na modernizację szkoły w Andryjankach. Radny mówił również o 

projekcie na zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Boćkach dla rozwoju rekreacji, 

wypoczynku i sportu. Zauważył, że na terenie gminy działa wiele stowarzyszeń, które gmina 

powinna wspierać, nawiązał także do spółki wodnej i pożyczki dla niej. Wspomniał także o 

klubie radnych Współpraca i Rozwój, który spotyka się regularnie i omawia kwestie istotne dla 

rozwoju gminy. Powiedział, że raport jest podsumowaniem działalności i można czepiać się 

spraw błahych a zarazem poważnych jak np. problemy z komunikacją czy też z realizacją zadań 

powierzonych wójtowi. Zauważył, że mimo problemów idziemy do przodu a kolejne kroki 

jakie należy podjąć to opracowanie strategii zagospodarowania przestrzennego gminy na 

kolejne lata żeby wszystkie obszary tematyczne połączyć w jedną całość.  

Po wyczerpaniu głosów radnych w debacie, Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie 

głosu mieszkańców, którzy zgłosili się do debaty. 

Głos jako pierwszy zabrał Pan Sławomir Dworakowski. Mówił, że nasza gmina w rankingu 

gmin zajmuje 2288 miejsce na około 2400 gmin, jak podkreślił wysoko nie jest. Mówił o 

sprawach historycznych. Powiedział, że na tym miejscu gdzie aktualne stoi GOK był cmentarz 

unicki i należałoby go uczcić chociażby tablicą pamiątkową. Następnie wspomniał, że kiedyś 

budynek GOK był otoczony zielenią a teraz gdzie są te drzewa, minęło pół roku i nic się nie 

dzieje, nikt nie umie posadzić nowych sadzonek. Następnie mówił o zagospodarowaniu parku. 

Podkreślił, że wcale nie są potrzebne duże pieniądze tak jak mowa w projekcie na 

zagospodarowanie przestrzeni publiczne. Powiedział, że kiedyś był dookoła żywopłot, jego 

zdaniem należy dosadzić żywopłot, zrobić alejkę i postawić kilka ławek. Mówił także o 

wpływach do budżetu gminy ze sprzedaży alkoholu. Dodał, że nie wszystkie środki zostały 

wykorzystane a można było kupić dzieciom piłki, czy zapłacić dla instruktora ceramiki czy 

gotowania, a te pieniądze zostały zmarnowane. Następnie mówi o autobusach szkolnych, kto 

płaci za kurs, ponieważ one wożą dzieci za darmo a starsza osoba jak chce przyjechać do Bociek 
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z Dubna czy ze Śnieżek to musi zapłacić nawet 20 zł. Pani Wójt odpowiedziała, że płacone jest 

za bilety dzieci dojeżdżających. Pan Dworakowski mówił, że należy zakupić autobus i nie 

prosić i nie płacić za przejazdy. A na zakończenie powiedział, że radni obdarowali przed 

świętami Bożego Narodzenia przedsiębiorców lokalnych i zauważył, że może należy także 

podzielić się z biednymi. Zaproponował żeby postawić lodówkę do której mieszkaniec któremu 

zbywa pokarmów będzie mógł włożyć a mieszkaniec, który nie ma żeby kupić będzie mógł 

przyjść i wziąć. 

Następnie głos zabrał Pan Waldemar Rynans. Rozpoczął od informacji zawartych na stronie 16 

raportu o stanie gminy za 2022 rok. Zauważył, że podano iż gmina posiada 278 ha pod 

gruntami, zabudowaniami itp. A jest to warte tylko 351 tys. zł. Zauważył, że jeden ha jest warty 

tylko nieco ponad tysiąc złotych, jak to możliwe. Powiedział, że za taką cenę on te wszystkie 

grunty wykupi i jeszcze gmina zarobi na tym. Prosił wójta o ustosunkowanie się do tego. Wójt 

Gminy powiedziała, że do wszystkich uwag do raportu odniesie się osobiście albo pracownicy 

merytoryczni. Pan Waldemar Rynans powiedział, że to ma być debata a nie monolog. Następnie 

pytał o środki transportu i ich wartość, ponieważ w raporcie podano bardzo niską kwotę oraz o 

samochody strażackie, których jest więcej niż podano w raporcie. Następnie zauważył, że w 

raporcie napisano iż gmina posiada około 72 km dróg, a odśnieżanych jest około 100 km dróg 

a nie odśnieżanych jest pewnie ze 200 km dróg, to drogi poginęły tak jak samochody strażackie. 

Mówił także o równaniu dróg oraz o dożwirowaniu dróg. Operował wyliczeniami, które nie 

dawały kwot identycznych jak podane w raporcie toteż mieszkaniec gminy pytał jak to jest 

możliwe. Mówił, że wielokrotnie zadawał pytania ustnie i na piśmie na które do dziś dnia nie 

otrzymał odpowiedzi. Podkreślił, że gmina ma pracowników gospodarczych, którzy coraz 

powinni pokosić przy świetlicach wiejskich, czy przy GOK. Nawiązał także do budowy S19 

mówiąc, że teraz jak ktoś przejeżdża przez Boćki to się zatrzyma a jak będzie węzeł to każdy 

pojedzie i nie będzie nawet wiedział jaka to miejscowość, czy jest warta zobaczenia. Jego 

zdaniem budowa S19 nie polepszy sytuacji gminy Boćki czy samej miejscowości. 

Ponownie głos zabrał Pan Sławomir Dworakowski mówiąc, że Muzeum Sapiehów to powinno 

być gminne a nie parafii, na poparcie swoich słów przytoczył dane historyczne. Wspomniał, że 

dajemy dla parafii w Boćkach a należałoby się pomyśleć o innych parafiach do których należą 

wsie z terenu gminy. Poprosił żeby namalowana przez lokalnego już nieżyjącego artystę droga 

krzyżowa wróciła na swoje miejsce przy kościele. 

Głos zabrała Pani Wójt informując, że na pytania i zarzuty postarają się odpowiedzieć 

pracownicy. Głos zabrała Skarbnik Gminy odpowiadając na pytania dotyczące finansów. 

Wyjaśniła, że pożyczka udzielana jest z przychodów i spłacana albo w tym samym roku 

kalendarzowym albo w następnym w związku z tym środki te wchodzą w nadwyżkę budżetową. 

Rok 2022 zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości około 7 mln zł, więc te środki nie 

były zamrożone i nie wpłynęło to w żaden sposób na uszczerbek w budżecie gminy. Jeżeli 

chodzi o energię elektryczną i oświetlenie uliczne, szczegółowo wszystko jest opisane w 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok. Skarbnik odczytała wartości ze sprawozdania. 

Powiedziała, że jeżeli chodzi o środki za wydawanie koncesji na alkohol, są to środki tzw. 

Korkowe, które mogą być wykorzystane na różne prelekcje, festyny o tematyce zwalczającej 

alkoholizm i narkomanię. Zaś środki niewykorzystane nie przepadają, przechodzą na rok 

następny i mogą być wykorzystane tylko na ten sam cel. Powiedziała, że cena gruntów 

wykazana w raporcie jest ceną historyczną księgowo archiwizowaną, podana na podstawie 

rozporządzenia ministra. Dodała, że są grunty które kosztują nawet 0,01 zł a najdroższe to 

chyba 0,21 zł. Cenę można zmienić po nowym przeliczeniu i rozporządzeniu ministra. 

Wyjaśniła również, że nie wszystkie wozy strażackie są własnością gminy, jako przykład 
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podała zakupiony za ponad 900 tys. zł wóz strażacki, który jest na stanie Stowarzyszenia OSP 

Boćki. Odnośnie korekty finansowej, bo karę się nakłada decyzją i gmina musi to zapłacić zaś 

korekta była spowodowana tym że nie otrzymaliśmy pełnej refundacji poniesionych kosztów 

za budowę GOK. Została pomniejszona o kwotę 118 tys. zł. 

Głos zabrała Pani Milena Korniluk. Mówiąc o drogach gminnych i ich kilometrażu. Wyjaśniła, 

że w raporcie zostały podane drogi gminne które mają nadany nr ewidencyjny. Dodała, że 

gmina posiada o wiele więcej dróg ale nie sposób jest im wszystkim ponadawać  numery. 

Powiedziała, że jeżeli chodzi o równanie dróg to sprawdzi dane w dokumentacji i wówczas 

odpowie. Ponownie głos zabrała Pani Skarbnik mówiąc, że korekta jest uszczerbkiem dla 

gminy ale nie nazywa się karą. Następnie Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Waldemarowi  

Rynansowi, który powiedział, że to miała być debata a nie jest żadne przepytywanie. Dodał, że 

w raporcie ponapisywane są bzdury więc on chce wyjaśnień. Następnie drążył temat 

samochodów strażackich, dlaczego gmina dofinansowała zakup samochodu a on nie jest na jej 

stanie. Skarbnik odpowiedziała, że wysokie dofinansowanie na zakup samochodu otrzymało 

Stowarzyszenie OSP Boćki a gmina tylko przekazała dotację na jego część.  

Głos zabrała Pani Wójt mówiąc że odebrała słowa Pana Waldemara Rynansa jako 

przepytywanie osobiste Doroty Kędra-Ptaszyńskiej a przecież wójt ma pracowników, którzy 

odpowiadają na merytoryczne pytania. Następnie podziękowała za głosy w debacie, za 

wsparcie. Zauważyła, że co cztery, pięć lat mieszkańcy sami odpowiadają w wyborach jak im 

się żyje w tej gminie i odczytała słowa z „Dzienniczka Siostry Faustyny”. Głos zabrał Pan 

Waldemar Rynans mówiąc, że to ludzie oceniają wójta i radnych, a głosy krytyki SA po to żeby 

poprawić to co jest nie tak, żeby gmina rosła w rankingach a nie spadła na sam koniec.  Głos 

zabrał Pan Adam Król mówiąc, że w naszej gminie są realizowane inwestycje ale w głównej 

mierze są to pieniądze rządowe bo gmina za własne środki nie zrealizowałaby żadnych 

inwestycji. Następnie mówił, że pomnik pod którym władze gminy mogłyby upamiętniać 

święta narodowe powinien stanąć w Boćkach, ponieważ krzyż w parku czy kościół lub cerkiew 

to miejsce obchodów świąt religijnych a władza jest świecka. Głos zabrał Pan Sławomir 

Dworakowski mówiąc, że w życiu się nie spotkał z osobą której przeszkadzało składanie 

kwiatów przy krzyżu.  Po wyczerpaniu głosów w debacie Przewodnicząca Rady Gminy 

przeszła do kolejnego punktu obrad sesji. 

Ad pkt. 6 Pani Małgorzata Jóźwiak przeprowadziła głosowanie nad podjęciem uchwały w 

sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Boćki.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za oddano – 8 głosów, przeciw – 6 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów.  

Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Boćki podjęta większością 

głosów. 

Imienne glosowanie radnych nad uchwałą w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Boćki stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt. 7, 7a i 7b Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o odczytanie opinii RIO w 

Białymstoku w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. Opinię 

odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Boćki. Następnie Pani Walentyna Koptewicz 

odczytała opinię komisji rewizyjnej na temat wykonania budżetu gminy za 2022 rok. Następnie 

Pani Małgorzata Jóźwiak przeprowadziła głosowanie.  
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za oddano – 10 głosów, przeciw – 3 głosy, wstrzymało 

się – 1 głos.  

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Boćki za 2022 rok podjęta większością głosów. 

Imienne glosowanie radnych nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdań 

finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Boćki za 2022 rok 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad pkt. 8, 8a i 8b Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała wniosek o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Boćki. Następnie Pani Małgorzata Jóźwiak odczytała uchwałę 

RIO w Białymstoku w sprawie wniosku komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium wójtowi 

gminy Boćki. Po odczytaniu Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad 

udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Boćki.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za oddano – 9 głosów, przeciw – 4 głosy, wstrzymało 

się – 1 głos.  

Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok podjęta większością głosów. 

Imienne glosowanie radnych nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Boćki z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Ad pkt. 9 Głos zabrał Pan Wojciech Wierciński pytając czy jest dobra wola ze strony wójta aby 

upamiętnić na elewacji szkoły w Boćkach jej patrona Jana Pawła II.  

Ad pkt. 10 Glos zabrała Wójt Gminy mówiąc, że oczywiście jest za uczczeniem patrona szkoły 

w Boćkach i proponuje aby po zakończonym remoncie powstał na elewacji szkoły Mura z 

wizerunkiem Jana Pawła II, ale jeśli intencją rady jest podjęcie takiej uchwały to bardzo proszę. 

Powiedziała również, że gmina otrzymała 40 tys. zł dotacji od Lasów Państwowych na 

dożwirowanie drogi relacji Nurzec – Bystre. Poinformowała również o spotkaniu, które 

odbędzie się 19 lipca o godz. 9:00 w GOK w sprawie budowy S19 ze wszystkimi osobami 

zainteresowanymi, chodzi głównie o wywłaszczenie gruntów tzw. ZRID. 

Głos zabrał Pan Stanisław Derehajło radny Sejmiku Województwa Podlaskiego. Na wstępie 

zaprosił obecnych na festiwal folkloru do Wałek dnia 16 lipca, który wspólnie realizują z Gminą 

Milejczyce oraz Stowarzyszeniem Pactum z siedzibą w Boćkach. Podkreślił, że stowarzyszenie 

zajmuje się realizacją wielu projektów i współpracuje z wieloma gminami np. podczas promocji 

produktu lokalnego. Pogratulował Pani Wójt uzyskania absolutorium i podkreślił, że Pani 

Dorota Kędra – Ptaszyńska rządzi samodzielnie i on nie zgadza się ze stwierdzeniem, że od 25 

lat władza jest w jednych rękach. Powiedział również, że dla niego w gminie Boćki żyje się 

bardzo dobrze. Wiele dróg jest dokańczanych. Dodał, że żałuje iż gmina nie skorzystała z kilku 

projektów, które jej proponował, jak np. scalenie dróg, które obecnie jest realizowane na terenie 

Gminy Milejczyce. Mówiło również, że bardzo dobrze iż gmina jako jedna z nielicznych 

przystąpiła do realizacji SIM. To wszystko dla dobra mieszkańców żeby nie wyjeżdżali z kraju,  

nie musieli iść do banku po kredyt.  Zauważył, że wśród tylu dotacji udzielonych przez gminę 

zabrakło mu dotacji dla Zespołu Klekociaki i poprosił o wsparcie na przyszłość. Zwrócił się do 

Dyrektora GOK żeby wszystkie puchary, które kiedyś stały w starym budynku umieścił 
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również w widocznym miejscu w nowym GOK, ponieważ one są symbolem 65 letniej historii 

tego miejsca. Mówił, że kilka miesięcy temu odbył spotkanie z nowo powstałym klubem 

radnych i czeka także na zaproszenie z drugiego klubu. Dodał, że ma wiele pomysłów na rozwój 

tej gminy na promowanie produktu lokalnego, ponieważ jest właścicielem konsorcjum rolnego, 

które ma wielkie możliwości i tworzą wspólną markę pod nazwą AGRO Boćki gdzie 

zamierzają sprzedawać produkty w sklepie internetowym.  Podkreślił, że możemy działać 

wspólnie budując wspólną markę tak jak np. Zagłówek w Drohiczynie. Zachęcał szkoły do 

skorzystania z programu Erasmus, gdzie dzieci wyjeżdżają na wymianę do 7 innych krajów. Na 

zakończenie pogratulował drużynie OSP Boćki za zajęcie drugiego miejsca w zawodach 

wojewódzkich.  Powiedział również, że pomnik pamięci powinien powstać w Boćkach i 

zapewne powstanie a Radny osobiście przyczyni się do tego. Kończąc swoją wypowiedź 

powiedział, że zawsze służy wszystkim pomocą i zaprasza do kontaktu. 

Głos zabrał Pan Piotr Zawadzki mówił o spółce wodnej i przepisach regulujących jej 

działalność. 

12:33 Radny Paweł Zambrowski opuścił obrady sesji. 

Głos zabrał Pan Adam Król mówiąc, że kiedyś obecna wójt powiedziała, że były wójt 

odchodząc ze stanowiska namaścił ją na jego następcę i stąd ta kalkulacja rządów 25 lat pod 

jedną władzą. 

Głos zabrał Pan Waldemar Rynans wracają do tematu SIM. Mówił, że sprzedano działkę w 

centrum Bociek za grosze a teraz trzeba kupić gdzie 0,10 ha kosztuje 50 tys. zł. Dodał, że o 

budownictwie mieszkaniowym nie informuje się mieszkańców.   

12:36 Radny Adam Król opuścił obrady sesji. 

12:39 Radna Katarzyna Zalewska opuściła obrady sesji. 

Na sali dyskutowano o działalności spółki wodnej. 

PAN Wojciech Wierciński powiedział, że jest wiele niewiadomych w sprawie SIM. DODAŁ, 

ŻE BYĆ MOŻE Pani Wójt nie przekazuje nam informacji na ten temat ponieważ nie ma ich na 

papierze i nie do końca jest pewna ich ważności. Powiedział, że to gmina ma podać ile i jakie 

mieszkania chce żeby zostały wybudowane i wówczas będzie możliwe wyliczenie stawki 

czynszu. 

Głos zabrała Pani Justyna Jurczuk zapraszając na rajd rowerowy dnia 23 lipca o godzinie 14 

:00 wyjazd spod GOK w Boćkach a koniec trasy w Nurcu przy świetlicy, gdzie będzie dużo 

atrakcji dla dzieci. 

Następnie głos zabrał Pan Mateusz Sacharzewski informując o organizowaniu przy GOK w 

Boćkach od soboty 15 lipca potańcówek ze swoim koszyczkiem. Powiedział, że zakupiono 

ekran do wyświetlania filmów, które również mogą być wyświetlane przy świetlicach wiejskich 

jeżeli sołtysi wyrażą takie chęci. 

Głos zabrał Pan Waldemar Bujno sołtys wsi Piotrowo-Krzywokoły mówiąc, że realizowane są 

inwestycje ale trzeba dodać że realizowane są dzięki rządowi polskiemu, który daje na to 

pieniądze. Dodał, że u nas robi się drogi ale proszę przejechać się po gminie Szepietowo czy 

Czyżew i zobaczyć jakie tam mają drogi. Pytał jakie drogi będą ujęte do wniosków na 

dofinansowanie , które należy złożyć w lipcu. 
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Pan Sławomir  Dworakowski zapytał o oświetlenie uliczne, ponieważ dziwne jest, że zapala się 

o 21:57 a gaśnie o 22:03, prosił o sprawdzenie tej sytuacji. Następnie mówił o jego działalności 

dla klubu piłkarskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodnicząca zamknęła obrady. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

Przewodniczący Rady Gminy 

       Małgorzata Jóźwiak 
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Załącznik Nr 1 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XXXVIII  

z dnia 28 czerwca 2023 roku 

 

 

  Boćki, dn.: 28.06.2023r.  
1. Głosowanie za przyjęciem porządku obrad 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław nie głosował   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł głosował ZA   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 2 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XXXVIII  

z dnia 28 czerwca 2023 roku 

  
  Boćki, dn.: 28.06.2023r.  

2. Głosowanie za przyjęciem protokołu XXXVII Sesji Rady Gminy Boćki 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław nie głosował   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł głosował ZA   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 3 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XXXVIII  

z dnia 28 czerwca 2023 roku 

 
  

  Boćki, dn.: 28.06.2023r.  
3. Głosowanie za przyjęciem UCHWAŁY NR XXXVIII/231/2023 RADY 
GMINY BOĆKI z dnia 28 czerwca 2023 r. w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Boćki wotum zaufania 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 8     

          głosowało PRZECIW: 6     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował PRZECIW   

    7 Król Adam głosował PRZECIW   

    8 Piotrowska Krystyna głosował PRZECIW   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław nie głosował   

    12 Wierciński Wojciech głosował PRZECIW   

    13 Zambrowski Paweł głosował PRZECIW   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował PRZECIW   
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 Załącznik Nr 4 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XXXVIII  

z dnia 28 czerwca 2023 roku 

 
  

  Boćki, dn.: 28.06.2023r.  
4. Głosowanie za przyjęciem UCHWAŁY NR XXXVIII/232/2023 RADY 
GMINY BOĆKI z dnia 28 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Boćki za 2022 rok 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 10     

          głosowało PRZECIW: 3     

          WSTRZYMAŁO się: 1     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował PRZECIW   

    7 Król Adam WSTRZYMAŁ się   

    8 Piotrowska Krystyna głosował PRZECIW   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław nie głosował   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł głosował PRZECIW   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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 Załącznik Nr 5 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XXXVIII  

z dnia 28 czerwca 2023 roku 

 
  

  

  Boćki, dn.: 28.06.2023r. 

5 5. Głosowanie za przyjęciem UCHWAŁY NR XXXVIII/233/2023 RADY 
GMINY BOĆKI z dnia 28 czerwca 2023 r.  w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu wykonania budżetu za 2022 
rok 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 9     

          głosowało PRZECIW: 4     

          WSTRZYMAŁO się: 1     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował PRZECIW   

    7 Król Adam głosował PRZECIW   

    8 Piotrowska Krystyna głosował PRZECIW   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław nie głosował   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł głosował PRZECIW   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew WSTRZYMAŁ się   

                  

                  
 

 

 

 

 

 


